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Omwonenden van het Leijpark
voelen zich niet gehoord in de
zoektocht naar een goede fiets-
ontsluiting voor wooncomplex Ley-
hoeve en het Elisabeth-TweeSte-
den Ziekenhuis (ETZ). ,,De ge-
meente Tilburg steekt de kop in
het zand”, zeggen ze.

Erik van Hest
Tilburg

Al twee jaar zijn ze in gesprek met ge-
meente, Sander Snels van Stichting
Leijpark013 en Sander Hoosemans van
bewonersplatform Leijparkweg. Ook
het ETZ, Leyhoeve en hotel Van der
Valk maken deel uit van de klankbord-
groep. Het doel: samen komen tot een
betere fietsverbinding tussen het
zorgcluster ten zuiden van het Leij-
park (ETZ / Leyhoeve) en de rest van
de stad. 

Twee jaar geleden lag er al een plan.
Dwars door het Leijpark moest een
verlicht fietspad komen van de Ley-
hoeve naar de voorzieningen bij de
AaBé-fabriek. Dat idee stuitte op pro-
testen van omwonenden en milieu-
clubs, die geen verlicht pad door het
historische park willen. In juli vorig
jaar besloot toenmalig wethouder Ma-
rio Jacobs (GroenLinks) het plan uit te
stellen. Hij zag te weinig draagvlak.

Sindsdien voerde de klankbord-
groep verder overleg over een fietspad.
Wat Snels en Hoosemans betreft ligt
de oplossing aan de oostkant van het
Leijpark, met een fietspad langs de
Kempenbaan, van de AaBé-fabriek
naar de Leyhoeve. ,,Ingewikkeld, met
het tankstation en de volkstuintjes die
daar nu liggen, maar wél de beste op-
lossing”, zegt Snels. Maar de gemeente
kijkt nu juist naar de westkant van het
Leijpark en denkt aan een fietspad
vanaf de Professor van Buchemlaan,
deels door het park, naar het ETZ. Een
west-oost verbinding dus, in plaats
van een noord-zuid verbinding.

,,Toen we dat hoorden keken we el-
kaar aan en vroegen ons af wat we de
afgelopen tijd in hemelsnaam hebben
zitten doen”, zegt Snels. ,,We lopen
aan tegen een gemeente die alleen aan

de korte termijn denkt”, aldus Hoos-
emans. Hij stelt dat de gemeente de
confrontatie met het échte probleem
uit de weg gaat: het ontbreken van een
logische fietsroute van het zorgcluster
naar de winkels en de binnenstad.

Grote ontwikkelingen
Snels en Hoosemans wijzen op de
grote ontwikkelingen die de komende
jaren nog gaan plaatsvinden rond het
Leijpark. Ten eerste is er het master-
plan ETZ, dat het hele ziekenhuis ge-
faseerd in oostelijke richting ver-
schuift. Er komt een nieuwe hoofdin-
gang aan de kant van de Kempenbaan.
Vanwege de beperkte capaciteit van
die Kempenbaan, wordt vertrekkend
verkeer weggeleid via de Leijweg. 

Ten tweede komen er aan de Kem-
penbaan-Oost (Koningshoeven) mo-
gelijk honderden woningen bij. Vol-
gens Snels en Hoosemans zou het

daarom logisch zijn om die weg te re-
construeren en dáár een goede fiets-
verbinding te creëren.

Maar de Kempenbaan behoort niet
tot de varianten die gemeente nu
heeft uitgewerkt, al wil een gemeen-
tewoordvoerder dat niet bevestigen:
,,Er ligt een idee, maar daar moet eerst
de nieuwe portefeuillehouder (de on-
langs begonnen GroenLinks-wethou-
der Rik Grashoff, red.) nog iets van
vinden. Daarna gaan we onze ideeën
delen met belanghebbende partijen.”

Omdat een fietspad langs de Kem-
penbaan niet reëel zou zijn, hebben
Snels en Hoosemans voor de korte ter-
mijn een alternatieve variant aange-
dragen. Hierin loopt er een fietspad
langs de Leijweg (ten zuiden van het
ETZ) dat aansluit op de Dr. Bloemen-
laan. ,,Een compromis, maar onder
protest”, zo noemen Snels en Hoos-
emans dat idee.

Plan om
vervuilde
grond Goirle
te saneren 
Bodemzorg gaat een sanerings-
plan maken voor de grond onder
en rondom het pand aan de Til-
burgseweg 75 in Goirle. Dat is
besloten nu de Omgevings-
dienst een onderzoek heeft af-
gerond naar stoffen die daar in
het grondwater en de bodem
zijn aangetroffen. Bewoners en
ondernemers kunnen niet zo-
maar in aanraking komen met
die verontreiniging, zo schrijft
de Omgevingsdienst in een be-
wonersbrief. 

Kim Spanjers
Goirle

In augustus vorig jaar werd in het
drinkwater perchloorethyl (PER)
aangetroffen. Dat kan schadelijk
zijn voor de gezondheid, maar de
gemeente Goirle kon de omwonen-
den van de Tilburgseweg meteen
geruststellen. Niemand had gevaar
gelopen en nadat Brabant Water de
leidingen had vervangen, was er
niets meer aan de hand. 

Dat beeld wordt nu weer beves-
tigd door de Omgevingsdienst die
een nader onderzoek heeft inge-
steld. Zolang de gebruikers van de
panden rondom nummer 75 maar
niet gaan graven, geen kelder gaan
aanleggen of grondwater op gaan
pompen. Dat mag niet. 

De grond is wel zodanig vervuild,
dat er nu een saneringsplan moet
komen. Wat overigens ook niet per
se betekent dat alle verontreiniging
wordt verwijderd. Wel moet Bo-
demzorg zorgen dat de verontreini-
ging zich niet verder kan versprei-
den. 

De verontreiniging is tussen 1963
en 1980 ontstaan door een chemi-
sche wasserij aan de Tilburgseweg
75. Chemische stoffen uit de wasse-
rij kwamen terecht in de bodem.
Op zich was dat feit niet nieuw. Dat
werd al in 2016 geconstateerd. Er
ontbreken nu nog een paar gege-
vens. Het is lastig vanwege de be-
bouwing om de grond in horizon-
tale en verticale richting te onder-
zoeken. De Omgevingsdienst
neemt uiteindelijk een besluit over
het saneringsplan. 

▲ Omwonenden van
het Leijpark willen een
betere fietsverbinding
tussen het zorgcluster
ten zuiden van het
park en de rest van de
stad. 
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‘Gemeente Tilburg steekt de kop in het zand’

Zorgen bij omwonenden
Leijpark over fietspad


